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JAARVERSLAG WIJKVERENGING MERENWIJK 

 

HET BESTUUR KWAM 10 KEER BIJEEN. OP 13 FEBRUARI HIELDEN WE ONZE JAARVERGADERING (ALV) MET TWEE 

INHOUDELIJKE THEMA’S, DE VERBOUWING VAN DE KOPERMOLEN EN DE STAND VAN ZAKEN VAN DE HOUTEN HEIPALEN 

IN ONZE WIJK. OP DIT LAATSTE THEMA IS EEN APARTE WERKGROEP GEFORMEERD DIE SAMEN MET DE GEMEENTE EN 

ADVIESBUREAU AVECO DE BONDT EN PLAN VAN AANPAK HEEFT OPGESTELD. DAT RESULTEERDE IN EEN VOORLOPIG 

RAPPORT DAT OP EEN APARTE LEDENVERGADERING IS GEPRESENTEERD. GELUKKIG BLEKEN DE PALEN ‘’ZO GOED ALS 

NIEUW’’. DE WERKGROEP GAAT ZICH NU VOORAL RICHTEN OP DE TOEKOMST WANNEER EEN NIEUW GESCHEIDEN 

RIOOLSYSTEEM OPNAME EN AFNAME VAN WATER MOGELIJK MOET MAKEN. 

HET THEMA DE KOPERMOLEN IS OP HET MOMENT VAN DE JAARVERGADERING ACTUEEL VANWEGE EEN 

AANGEKONDIGDE NIEUWE HUURFLAT OP HET EXPEDITIETERREIN VAN DE AH. WETHOUDER JULIUS TERPSTRA BIEDT 

ZIJN EXCUSES AAN VOOR DE WIJZE WAAROP DIT IS GECOMMUNICEERD EN ANTWOORDT POSITIEF OP DE VRAAG OF ER 

NAAR ALTERNATIEVEN KAN WORDEN GEZOCHT. DAARTOE WORDT EEN WERKGROEP ‘’MOLENS’’ GEFORMEERD, 

BESTAANDE UIT BEWONERS VAN DE FLATS ROND HET WINKELCENTRUM, DIE DIT PROCES GAAT ONDERSTEUNEN EN DE 

BELANGEN VAN DE OMWONENDEN GAAT BEHARTIGEN. OP DE ALV WORDEN MARIEKE HOLZAPPEL EN HANSJE 

HUSON IN HET ZONNETJE GEZET VANWEGE HET VERSCHIJNEN VAN DE 100STE MERENWIJK AGENDA. ZIJ VORMEN DE 

REDACTIE. 

 

OM HAAR WERKZAAMHEDEN TE STROOMLIJNEN FORMULEERT HET BESTUUR VOOR 2023 EEN WERKPLAN. IN DAT 

PLAN STAAN ONDER ANDERE; 

- HET BLIJVEN ONDERSTEUNEN VAN DE MERENWIJK AGENDA 

- MAANDELIJKS OVERLEG MET DE GEMEENTE 

- KOPERMOLEN 

- BRANDWEERKAZERNE 

- VRIJDAGOPENSTELLING POP-IN 

- INITIATIEVEN OUDERENWELZIJN 

- WERKGROEP VERKEER, WAARONDER DE LEIDSE RING NOORD 

- WERKGROEP GROEN 

- HOUTEN HEIPALEN 

- ONDERSTEUNEN VAN INITIATIEVEN IN DE WIJK 

- DEELNAME AAN VERSCHILLENDE ACTIVITEITEN, ZOALS DE KOPERMOLENMARKT 

 

HET BESTUUR HEEFT OP 20 NOVEMBER IN OP EIGEN WIEKEN DEELGENOMEN AAN EEN SAFFRAAN MAALTIJD. 

 

KOPERMOLEN 

 

IN 2023 ZIJN ER TWEE SUCCESVOLLE INLOOPAVONDEN GEWEEST. EEN VOOR DE BEWONERS VAN DE PAPIERMOLEN 

VANWEGE DE GEPLANDE NIEUWE FLAT NAAST HUN WONINGEN EN EEN OVER HET TOTALE PLAN MET EEN ACTUALISATIE 

VAN DE PLANNEN EN ALS MARKERING VAN HET BEGIN VAN DE VERBOUWING. DE PLANNEN VOOR DE NIEUWE FLAT 

NAAST DE PAPIERMOLEN EN DE TINY HOUSES OP HET HUIDIGE TERREIN VAN DE PANDA WORDEN OP DAT MOMENT 

VOOR HET INDIENEN VAN ZIENSWIJZEN OPENGESTELD. OP EEN FEESTELIJKE BIJEENKOMST IN DE POP-IN ZETTEN DE 

DIRECTEUR VAN VAN DER VORM EN DE WETHOUDER EEN HANDTEKENING. 

 

DE WERKGROEP DE MOLENS ZIET HET LEVENSLICHT EN OVERLEGT MET VAN DER VORM EN DE GEMEENTE OVER 

ALTERNATIEVEN VOOR DE HUURFLAT EN DE INSPRAAKPROCEDURE. EN ZIJ OVERLEGT OVER DE EVENTUEEL IN TE DIENEN 

ZIENSWIJZE. DE GEPLANDE HUURFLAT OP HET EXPEDITIE TERREIN VAN DE AH ZORGT VOOR ONRUST ONDER DE 

BEWONERS VAN DE MOLENS EN LEIDT TOT OPRICHTING VAN DE WERKGROEP. 

IN OKTOBER LEIDT FONS VERHEYEN, ALS ARCHITECT EIND JAREN TACHTIG BETROKKEN BIJ EEN EERDERE RENOVATIE 

VAN HET GEBIED ROND DE KOPERMOLEN, ONS ROND. EN VERTELT OVER WELKE OPGAVEN ER DESTIJDS LAGEN EN 

WELKE OVERWEGINGEN ER DESTIJDS SPEELDEN. ZOALS BIJVOORBEELD EEN ‘’KNIP’’ OP DE KETELMEERLAAN, WAAR HIJ 

EEN GROOT VOORSTANDER VAN IS. DE ‘’KNIP’’ BETEKENT DAT ALLEEN OV EN AUTORITEITEN DOORGANG HEBBEN. 
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MET VAN DER VORM EN DE GEMEENTE HEBBEN WE OVERLEG OVER HET RESERVEREN VAN VERSCHILLENDE 

VERDIEPINGEN IN DE NIEUWE FLAT NAAST DE PAPIERMOLEN VOOR DOORSTROMERS UIT ONZE WIJK. MENSEN DIE 

VAAK SAMEN OF ALLEEN IN GROTE HUIZEN WONEN EN GRAAG IN DE WIJK WILLEN BLIJVEN. 

 

BRANDWEERKAZERNE 

 

DE GEMEENTE INITIEERT EEN PLAN VOOR TIJDELIJKE WONINGEN OP DE DIT JAAR GESLOTEN BRANDWEERKAZERNE, 

BEDOELD VOOR MENSEN UIT DE MAATSCHAPPELIJKE OPVANG, STATUSHOUDERS EN JONGEREN. LATER KOMT DE 

FOCUS MEER TE LIGGEN OP OEKRAÏNERS. SAMEN MET ONZE WERKGROEP VERKEER STUREN WE EEN BRIEF OM IN TE 

ZETTEN OP PERMANENTE WONINGEN INCLUSIEF VOOR DE BEOOGDE DOELGROEPEN IN HET BESEF DAT HET DAAR AL 

LANG GEPLANDE NS-STATION ER TOCH NIET KOMT. DE GEMEENTE GAAT HIER NIET IN MEE OMDAT DAT STATION 

ONDERDEEL IS VAN VASTGESTELD BELEID. VERWACHT WORDT DAT IN MEI 2025 DE EERSTE BEWONERS ER ZULLEN 

INTREKKEN. VOOR DE TIJDELIJKHEID OPENT INS BLAU ER EEN DEPENDANCE, KAZERNE BLAU, ALSMEDE ANDERE 

INITIATIEVEN. 

IN MAART BEZOEKEN WE HET NICO VAN DER HORSTPARK, WAAR OOK JONGEREN EN STATUSHOUDERS BIJ ELKAAR 

WONEN, TER VOORBEREIDING OP MOGELIJKE ACTIVITEITEN VANUIT ONZE WIJK. 

 

CULTUUR 

 

WE HEBBEN EEN TWEETAL CONCERTEN FINANCIEEL ONDERSTEUND, HET VOORJAARSCONCERT EN DE KERSTSAMENZANG, BEIDE 

GEHOUDEN IN KERKELIJK CENTRUM DE REGENBOOG. WE ORGANISEERDEN OP BURENDAG VOOR DE DERDE KEER DE FIETSTOCHT DE 

MERENWIJK 8, EEN RONDJE ROND DE KAGERPLASSEN EN HET BRAASSEMERMEER, MET ONDERWEG AANDACHT VOOR DE CULTUUR-

HISTORISCHE EN DE SPORTIEVE GESCHIEDENIS.  VERDER FACILITEERDEN WE TWEE AVONDEN OVER VEGA-KOKEN. IEDERE VRIJDAG 

VERZORGEN WE EEN OPENSTELLING VAN DE POP-IN TUSSEN 11 EN 14 UUR, WIJKBEWONERS KUNNEN DAN IN CONTACT KOMEN MET 

ONS, NAAST DAT WE DE CATERING VERZORGEN VOOR BEZOEKERS. WE ASSISTEREN BIJ DE LUNCH DIE DE WINKELIERSVERENIGING IN 

SEPTEMBER ORGANISEERDE. 

 

ENERGIETRANSITIE 

 

DE MERENWIJK IS PILOTWIJK VOOR DE ENERGIETRANSITIE. HET LUKTE NIET OM ALS WIJKVERENIGING EEN 

AFVAARDIGING TE REALISEREN VOOR DE STUURGROEP, WEL DOEN WE MEE MET DE KLANKBORDGROEP WAAR WE OOK 

VOOR HEBBEN GEWORVEN. 

 

FUNDERING MERENWIJK 

 

EEN DEEL VAN ONZE WIJK IS GEBOUWD OP HOUTEN HEIPALEN MET EEN OPLEGGER. IN 2022 KWAM AAN HET LICHT 

DAT EEN BEWONER EEN TE LAAG GRONDWATERPEIL MAT ONDER ZIJN HUIS. DAARDOOR GEALARMEERD STARTEN DE 

BEWONER EN BUREN EEN OVERLEG MET DE GEMEENTE. DIT INITIATIEF IS DOOR DE WIJKVERENIGING OVERGENOMEN 

EN VERVOLGENS WERD EEN BREDE WERKGROEP SAMENGESTELD. OP DE JAARVERGADERING 2023 PRESENTEERDE HET 

DOOR DE GEMEENTE INGEHUURDE BUREAU AVECO DE BONDT EEN ONDERZOEKSPLAN. UITEINDELIJK IS BIJ 5 

REPRESENTATIEVE WONINGEN ONDERZOEK GEDAAN MET EEN GUNSTIGE UITKOMST. DE RESULTATEN ZIJN OP EEN 

WIJKBIJEENKOMST DOOR DE WERKGROEP EN DE GEMEENTE EN HET BUREAU GEPRESENTEERD. 

 

GROEN 

 

DE WIJKVERENIGING ONDERSTEUNT HET LEIDSE PARKENOVERLEG. ER WERDEN WEER ZAAILINGEN VERZAMELD EN 

VERDER GEDISTRIBUEERD. ANT BRANDENBURG ONTVING EEN GROEN LINTJE VAN DE LOKALE GROENLINKSAFDELING. 

OP INITIATIEF VAN VAN DER VORM WERD ER EEN MOESTUIN GEREALISEERD NAAST DE POP-IN, 

‘’DE KOPEREN (MOES)TUIN’’, WAAR EEN 15-TAL WIJKBEWONERS MET GROENE VINGERS HET WERK DOEN. OOK ZIJN 

ER TWEE AVONDEN OVER EGELS GEHOUDEN DOOR WERKGROEP TOM EGEL, DIE OOK DATA VERZAMELT OVER DEZE 

DIEREN IN ONZE WIJK.  
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OUDERENNETWERK MERENWIJK OP LEEFTIJD 

 

WE STARTTEN EEN SAMENWERKING MET DE GROEP REGENBOOG ZINGEVING EN INCLUZIO ONDER DE TITEL MOLOE – 

MERENWIJK OP LEEFTIJD ONTMOET ELKAAR- MET MAANDELIJKSE THEMABIJEENKOMSTEN VOOR OUDEREN IN DE 

WIJK. DE OPKOMST IS AL METEEN EEN SUCCES. DE BIJEENKOMSTEN ZIJN DE LAATSTE DONDERDAG VAN DE MAAND. 

ONDERWERPEN HET AFGELOPEN JAAR ZIJN O.A. PRESENTATIE LAKENHAL, POSITIEVE GEZONDHEID, GESCHIEDENIS 

VAN DE ARMENZORG IN LEIDEN. OPTREDEN COLLEGIUM MUSICUM. 

 

SLAAGHWIJK 

 

DE DOOR DE VORIGE BURGEMEESTER GESTARTE INTENSIEVE WIJKAANPAK VOOR DE WIJK IS AANLEIDING VOOR ONS 

OM TE POLSEN OF WIJ DAAR IETS IN KUNNEN BETEKENEN. OMDAT HET VOORAL EEN VEILIGHEIDSISSUE LIJKT, 

VERLEGGEN WE ONZE KOERS NAAR EEN ANDERE AANPAK OP SOCIAAL TERREIN. OP VERSCHILLENDE TAFELS WORDT DIT 

NU UITGEWERKT IN SAMENWERKING MET OP EIGEN WIEKEN. 

 

VERKEER 

 

DE WERKGROEP HEEFT EEN EIGEN VERSLAG GEMAAKT. DAT STAAT HIERONDER. 

 

WEBSITE 

 

DIT JAAR IS GESTART MET DE BOUW VAN EEN NIEUWE WEBSITE DIE ALS AMBITIE HEEFT ER VOOR DE HELE WIJK TE ZIJN. 

DE BESTUURSLEDEN EN WERKGROEPEN BESCHRIJVEN ALVAST HUN ACTIVITEITEN. HET IDEE OM HET APARTE LOGO VAN 

DE VIERING VAN HET 50-JARIGE BESTAAN VAN ONZE WIJK WORDT HIERIN MEEGENOMEN.  

 

WIJKREGISSEUR 

 

MET WIJKREGISSEUR MARJOLEIN PIJNACKER (GEMEENTE LEIDEN) VINDT MAANDELIJKS OVERLEG PLAATS. DAARBIJ 

SCHUIVEN REGELMATIG O.A. OOK DE WIJKAGENT, DE WIJK BOA, WINKELIERSVERENIGING, VAN DER VORM, DIVERSE 

AMBTENAREN EN VOORZITTERS VAN WERKGROEPEN AAN. ALLE LOPENDE ZAKEN IN DE RELATIE GEMEENTE-

WIJKVERENIGING WORDEN BESPROKEN. HIERDOOR HEBBEN WE MEESTAL ‘KORTE LIJNEN’’ MET ANDERE 

NETWERKPARTNERS. 

 

ZWERFVUIL 

 

DRIEMAAL IN HET JAAR ORGANISEERT DE WERKGROEP EEN ACTIE, WAAR ZO’N 40 VRIJWILLIGERS BIJ BETROKKEN ZIJN. 

OOK VANUIT OP EIGEN WIEKEN WORDEN ER APARTE ACTIES OM DE 14-DAGEN ONDERNOMEN. EN VEEL 

WIJKBEWONERS RAPEN OOK INDIVIDUEEL. OOK IS EEN GROEP ACTIEF OP DE APP HELEMAAL GROEN, 2023 HEEFT DE 

GROEP AFGESLOTEN MET DE (LANDELIJKE) NEGENDE PLAATS. WIETZE IS NET ALS ANDERE JAREN DE ABSOLUTE TOPPER. 

 

FINANCIËN 

 

DE BIJDRAGE VAN DE GEMEENTE WORDT GEÏNDEXEERD, MAAR OMDAT HET AANTAL GROEPEN STIJGT DAT ER 

AANSPRAAK OP MAAKT, BLIJFT DEZE REDELIJK STABIEL OP € 0.83 PER INWONER VOOR ONZE WIJK. HET AANVRAGEN 

VAN EEN SBBI-STATUS BLEEK FISCAAL GEEN ZIN TE HEBBEN VOOR DONATIES AAN ONZE VERENIGING. WE OPENDEN 

EEN SPAARREKENING OM WAT EXTRA (RENTE)INKOMSTEN TE GENEREREN. 
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Jaarverslag 2023 van de werkgroep Verkeer en Mobiliteit   
De werkgroep heeft zich in 2023 vooral met onderstaande viertal zaken bezig 

gehouden. 
  
Vernieuwing openbare ruimte rond de Kopermolen 

Om de herontwikkeling van het winkelcentrum de Kopermolen en omgeving mogelijk 

te maken hebben de eigenaar Van der Vorm Vastgoed en de gemeente Leiden in 

2020 een samenwerkingsovereenkomst gesloten. Het project bestaat uit het maken 

van een modern en compact winkelcentrum, het toevoegen van nieuwe woningen en 

het verbeteren van de kwaliteit van de openbare ruimte rondom de Kopermolen. 
De werkgroep Verkeer en Mobiliteit heeft ook in 2023 een paar keer met de 

ontwerpers van de gemeente Leiden vergaderd over de omgeving rond de 

Kopermolen. Het Voorlopige Ontwerp is inmiddels omgezet in een Definitief Ontwerp. 

De gemeente heeft besloten meer parkeerplaatsen aan te leggen in de openbare 

ruimte mede op verzoek van de winkeliers. De bouw van een ondergrondse 

parkeergarage gaat door in combinatie met de nieuwbouw bij de Papiermolen. De 

werkgroep blijft aandacht vragen voor een goede bereikbaarheid voor voetgangers 

en fietsers van en naar de Kopermolen. Naast de realisatie van een nieuwe 

fietsenstalling op de plek van de huidige Panda moeten er voldoende stallings-

plaatsen voor fietsers bij de ingangen van het winkelcentrum worden gerealiseerd in 

de vorm van het plaatsen van fietsnietjes. Verder wordt er een voetpad aangelegd 

aan de achterzijde van de Kopermolen, in de groenstrook langs het water, 

zodat voetgangers daar niet op het drukke fietspad hoeven te lopen. 

De werkgroep pleit erg voor het handhaven van de bushaltes op de huidige locaties 

in verband met de korte loopafstanden naar de Regenboog, naar het buurthuis Op 

Eigen Wieken en naar het Gezondheidscentrum. Er komt gelukkig meer groen 

rondom het winkelcentrum, met name aan de zijde van de Ketelmeerlaan. De 

Merenwijk zou graag een verkeersluwe Ketelmeerlaan willen hebben zonder 

doorgaand autoverkeer. De gemeente is daar vooralsnog geen voorstander van en 

wil de Ketelmeerlaan kunnen gebruiken in geval van calamiteiten of onderhoud op de 

Willem de Zwijgerlaan. 

 
Plannen Leidse Ring Noord: de Willem de Zwijgerlaan 

De gemeente Leiden wil graag heel veel extra woningen bouwen langs de Willem de 

Zwijgerlaan. De gemeente wil ook dat het verkeer op de Willem de Zwijgerlaan beter 

doorrijdt. Daarom heeft de gemeenteraad het plan Park de Zwijger in 2023 

vastgesteld. De gemeente wil het verkeer op de Willem de Zwijgerlaan voorrang 

geven daarom wordt er een tunnel gemaakt onder de kruising van de Sumatrastraat / 

IJsselmeerlaan. Het overige verkeer uit Leiden-Noord en de Merenwijk wil de 

gemeente omleiden via een nieuwe weg dwars door de Tuin van Noord, de 

Verlengde Kooilaan. De werkgroep Verkeer en Mobiliteit van de Merenwijk is niet 

betrokken en heeft daarom samen met het bestuur van de wijkvereniging Merenwijk 

op 3 april een brief naar de gemeenteraad gestuurd. “In dit plan is de Verlengde 

Kooilaan opgenomen, een nieuwe weg van het verhoogde Kooiplein, via het Joop 

Vervoornpad, naar de IJsselmeerlaan. In de Merenwijk zetten we grote vraagtekens 

bij deze verkeersoplossing. De verwachte verkeersintensiteit van de Verlengde 

Kooilaan is gelijk aan die van de huidige Lammenschansweg, circa 18.000 

motorvoertuigen per etmaal. In onze ogen betekent dit dat de bereikbaarheid van 

onze wijk behoorlijk verslechtert. Graag willen we met de gemeente praten over 
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alternatieve verkeersoplossingen in dit gebied”. In een gesprek met de gemeente 

Leiden is echter door Ashley North, de verkeerswethouder, de deur hard dicht 

gegooid. De Verlengde Kooilaan is de enige oplossing, het heeft dus geen zin om 

naar alternatieven te zoeken. Citaat wethouder North: “Volgens de werkgroep 

Verkeer en Mobiliteit zijn er in deze tijd voldoende argumenten om de oplossing te 

zoeken in bestaand asfalt.  Aan de zuidkant van de Willem de Zwijgerlaan blijven de 

aansluitingen via de Marnix- en de Sumatrastraat in stand. De verkeersintensiteit van 

de Sumatrastraat zal in de toekomst verminderen door de afsluiting voor auto’s van 

de Spanjaardbrug. Schept dit geen nieuwe perspectieven? Ook zien we een risico bij 

de beoogde ongelijkvloerse kruising van de Willem de Zwijgerlaan. Het verkeer dat 

richting Leiderdorp van de Sumatrastraat en de   IJsselmeerlaan komt, zal ergens op 

de Zijlbrug moeten gaan invoegen. Kan dit op een organische manier, of is hiervoor 

een verkeerslicht vereist? In het laatste geval wordt met de dure ongelijkvloerse 

kruising toch geen stoplicht opgeheven, maar slechts verplaatst. Ook al het verkeer 

op het Kooiplein dat linksaf wil richting Oegstgeest en Leiden CS zal moeten 

invoegen. Kan dit wel op een organische manier of zullen de bestaande 

verkeerslichten toch gehandhaafd moeten worden om veilig in te kunnen voegen? 

Voor onze wijk betekent de Verlengde Kooilaan ook dat de aansluiting vanaf de 

IJsselmeerlaan richting Oegstgeest/Station Leiden CS erg onaantrekkelijk wordt en 

het alternatief van de Ketelmeerlaan en Gooimeerlaan voor de inwoners aan de 

oostkant van de wijk juist aantrekkelijk wordt. Een ontwikkeling die we niet willen in 

onze wijk. Sterker nog, in onze wijk wordt op dit moment juist gediscussieerd over de 

mogelijkheid van een knip in de Ketelmeerlaan ter hoogte van het winkelcentrum De 

Kopermolen om het aantal verkeersbewegingen met de auto te verminderen. Ook de 

Merenwijk is enthousiast over ‘’de fiets op één’’. Graag zien we dat in het besluit 

ruimte wordt geboden om onderzoek te doen naar alternatieven voor de Verlengde 

Kooilaan en niet de Verlengde Kooilaan als enige mogelijkheid vast te leggen. Onze 

werkgroep Verkeer en Mobiliteit is bereid om hieraan mee te werken. Met vriendelijk 

groeten, Louis Eggen, voorzitter werkgroep Verkeer en Mobiliteit van de 

wijkvereniging Merenwijk Gerard van Hees, voorzitter wijkvereniging Merenwijk”. 

De gemeente werkt echter voortvarend door aan de plannen voor de Willem de 

Zwijgerlaan, recent is een vijftal woonblokken langs de weg al gesloopt. 

Gelukkig was de gemeente bereid om samen met de werkgroep nogmaals te kijken 

naar de gebruikte prognosecijfers voor het autoverkeer voor 2030. Deze gesprekken 

lopen begin 2024 nog. 

 

Tijdelijke bebouwing Brandweerlocatie/claim station Merenwijk 

De gemeente Leiden deed in 2023 een haalbaarheidsonderzoek naar de 

mogelijkheid om tijdelijke huisvesting te realiseren op de voormalige locatie van de 

Brandweer aan de Gooimeerlaan. De tijdelijke huisvesting geldt voor de periode tot 

2040 want de NS heeft nog steeds een reservering tot 2040 om op de voormalige 

Brandweerlocatie een NS-station te realiseren. De wijkvereniging Merenwijk heeft, 

samen met de werkgroep Verkeer en Mobiliteit, in een brief aan het college van 

burgemeester en wethouders van Leiden gevraagd om deze reservering in te 

trekken. Als reactie kregen wij van wethouder Terpstra het volgende antwoord: 

“ De mogelijke komst van een treinstation in de Merenwijk op de locatie van de 

voormalige brandweerkazerne wordt ingegeven door de Omgevingsvisie die de 

gemeenteraad op 12 november 2021 vastgesteld heeft. Er is daarmee echter geen 

zekerheid over de komst van een dergelijk treinstation. In de visie wordt een 

wenkend perspectief geboden voor een stad die constant in ontwikkeling is. Ruimte 
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voor extra treinstations langs de Oude Lijn (Rotterdam – Schiphol) is zeer schaars. 

Ontwikkelingen op het gebied van vervoersmiddelen kunnen in de toekomst toch 

vragen om een vervoershub naast het Centraal Station. Daarom willen wij niet 

blokkeren wat in de toekomst mogelijk zou moeten worden en de grond aan de 

Gooimeerlaan niet permanent inrichten, in ieder geval tot 2040. Tegelijkertijd ligt er 

de mogelijkheid om het terrein van de voormalige kazerne voor meerdere jaren te 

gebruiken voor woningen, ten minste tot 2040. Door te kiezen voor verplaatsbare 

woningen worden kosten laag gehouden en de mogelijkheid geboden om de te 

bouwen woningen na 2040 te verplaatsen en elders te kunnen gebruiken. Het 

bouwen van verplaatsbare woningen op de locatie voor jongeren, statushouders, en 

uitstromers uit de maatschappelijke opvang werd eerder dit jaar als financieel 

onhaalbaar bestempeld. Op dit moment onderzoeken wij daarom samen met de 

rijksoverheid en de provincie of er andere mogelijkheden zijn om hier toch 

woonruimte te realiseren tussen nu en 2040. In januari zal de gemeente hierover in 

gesprek gaan met buurtbewoners en uw wijkvereniging en de aangepaste plannen 

openbaar maken”. 

Verbeteren verkeersveiligheid bij de Zijlwijk- en Dukdalfschool 

Sinds 2018 is de gemeente Leiden bezig met het verbeteren van de 

verkeersveiligheid rond basisscholen. In 2019 heeft de wijkraad onderzoek gedaan 

naar de veiligheid in de Merenwijk, waarbij de verkeersituatie rond scholen naar 

voren kwam. Door een vertraging door COVID-19 is in september 2021 door de 

gemeente een enquête onder ouders gehouden om de problemen en mogelijke 

oplossingen te inventariseren. 

In februari 2022 is door de Voetgangersbeweging een onderzoek onder de kinderen 

van groep 7 en 8 gehouden om de situatie vanuit hun perspectief te benaderen. Zij 

mochten hun gehele schoolroute met daarop gevaarlijke plekken tekenen. Hieruit 

kwam een opmerkelijk verschil in ‘belangen’ tussen ouders en kinderen naar voren. 

Ouders hebben een parkeerprobleem en de kinderen hebben een autoprobleem. 

Auto’s vormen voor hen het grootste gevaar en onberekenbare factor in de directe 

schoolomgeving. Met name wordt de plek genoemd waar de auto’s de parkeerstrook 

uitkomen naar de rondweg. Sindsdien zijn de scholen, de Voetgangersbeweging en 

de gemeente in overleg geweest over mogelijke aanpassingen en hebben telkens 

wisselende ontwerpen het licht gezien, waarbij de parkeerstrook en daarmee de 

probleemsituatie telkens gehandhaafd bleef.  

Dit in tegenstelling tot Vlaanderen, waar voor de veiligheid zelfs straten bij aanvang 

en eind van schooltijden worden afgesloten. Ook vanuit de ouders is daarvoor een 

suggestie gedaan Ouders hebben eveneens een alternatief voor kort parkeren 

geschetst, naast de ideeën daarover vanuit de Voetgangersbeweging.  

De Voetgangersbeweging blijft van mening dat deze parkeerstrook zou moeten 

vervallen en er een mooie groenzone met veilige voetgangers- en fietsoversteek 

moet komen. Het kortparkeren met de auto kan op enige afstand van de school en 

de kinderen kunnen heel goed 5 minuten naar de school lopen op een veilige route.  

 

Louis Eggen, voorzitter werkgroep Verkeer en Mobiliteit 


